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Výměnu olověných přípojek město neza-
jišťuje. Do 12 let si to budou muset u svých 
domů vyřešit sami občané. 

Pavel Bajer ז

Obsah olova ve vodě se musí do 12 let snížit 
o polovinu. Jihlavské zastupitele na to upozor-
nil zástupce koalice Jan Hofman (ANO), který je 
civilním povoláním zástupce vedoucího laborato-
ří. 

Podle něho Světová zdravotnická organizace 
(WHO) vyhlásila olovo mezi deset ukazatelů, kte-
rých se nejvíce obává v pitné vodě zejména kvůli 
dětem, pro jeho neurotoxicitu. 

„Je tam velmi zpřísněný limit, a to na polovinu z 

deseti mikrogramů na pět mikrogramů na litr. Je tam 
uvedena platnost až od roku 2036,“ informoval koa-
liční zastupitel.  

„Je to z důvodu, aby všichni provozovatelé si zjistili, 
kde všude mají olověné trubky, a zvládli je vyměnit, 
protože jinak se na ten limit prostě nedostaneme,“ 
pokračoval Hofman. 

Z odpovědi náměstka primátora Radka Popelky 
(ANO) vyplynulo, že by s tím Jihlava neměla mít 
velké problémy. 

„Co se týče olověných trubek, tak v Jihlavě hlav-
ní řady olověné už nemáme, ale máme tady spous-
tu přípojek k jednotlivým objektům, které jsou stále 
olověné,“ informoval. 

Jak doplnil, málo občanů ví, že podle zákona 

je přípojka majetkem nemovitosti, na kterou je 
napojená.  

„Takže to je záležitost bytových domů, rodinných 
domů, ke kterým přípojka vede, aby se o ni vlastníci 
postarali, aby si ji vyměnili,“ podtrhl náměstek. 

Zároveň však podotkl, že odstraňování poruch 
na veřejných částech přípojek opravuje, dle záko-
na, provozovatel. Tím jsou v krajském městě Služ-
by města Jihlavy (SMJ). 

Veřejná část přípojky je myšlen úsek vedoucí 
od hlavního řadu po plot či fasádu napojeného 
domu. „Valná většina oprav, které nám blikají skoro 
každý den, tak jsou většinou na přípojkách,“ dodal 
Popelka.  

Olověné přípojky u domů od r. 2036 končí


